

Alana Riley

Ceremoniously

Installation vidéo / *Video installation*

8 mai - 6 juin 2009
May 8 - June 6, 2009

Vernissage / Opening :

Vendredi le 8 mai 2009, 17h-19h
Friday, May 8, 2009, 5-7 PM



Alana Riley
Ceremoniously, 2009
photogramme / video-still

Dans sa plus récente installation vidéo, ***Ceremoniously***, Alana Riley accumule les images de foules s'adonnant à des rituels d'appréciation et de support. De telles actions - applaudissements, encouragements ou ovations debout - sont normalement réservées à l'acclamation de performeurs, d'athlètes et à des personnalités publiques importantes. Dans cette œuvre, Riley s'interroge sur ces rituels en détournant ces applaudissements vers le spectateur. Ce dernier sera confronté et bombardé par cette gestuelle expressive via de grandes projections vidéo se déployant sur trois murs de la galerie.

*In the 3-channel video installation entitled, **Ceremoniously**, Alana Riley compiles footage of crowds and audiences performing rituals of appreciation and support. Such gestured acts as applauding, cheering and standing ovations are traditionally reserved for performers, athletes and people who have demonstrated some form of public impact. In this piece, Riley examines these rituals while directing the gaze towards the viewer. By projecting large-scale videos on three walls of the gallery space, the viewer is visually confronted and bombarded at the receiving end of these emotive gestures.*